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Vlaamse Energielening  -  Stand van zaken

Sinds 1 januari 2015 is de overgang van het Fonds voor de Reductie van de Globale 
Energiekost naar de Vlaamse Energielening een feit. Uit de berichtgeving over de 
Vlaamse Energielening blijkt dat de mensen naar een lokale entiteit die actief is in hun 
gemeente moeten stappen om de lening aan te vragen. De Vlaming vindt blijkbaar de 
weg naar de energielening want de website van het Vlaams Energieagentschap (VEA) 
geeft aan dat er op dit moment al 110 aanvragen voor een energielening zijn 
goedgekeurd. De promotiecampagne van de minister lijkt dus te werken.

Er blijkt echter dat niet in alle gemeenten een lokale entiteit actief is, waardoor niet 
iedereen aanspraak kan maken op dergelijke energielening. Andere vaststelling is dat 
afhankelijk van de regio en de lokale entiteit er verschillen zijn in de lijst van 
energiebesparende maatregelen waarvoor een lening kan worden aangegaan.

Daarnaast staat in het Vlaams regeerakkoord dat de taken en werking van het Fonds 
voor de Reductie van de Globale Energiekost voorzien worden als een actieverplichting 
bij de distributienetbeheerders, maar beperkt tot energieleningen aan beschermde 
afnemers. Er zal naar synergie worden gestreefd tussen projectpromotoren van sociale 
energie-efficiëntieprogramma’s en lokale entiteiten.

1. Kan ondertussen in elke gemeente van Vlaanderen een energielening worden 
aangevraagd?

2. Hoe moet de aanvraag gebeuren in gemeenten waar geen lokale entiteit actief is?

3. Wil de passage over het FRGE in het regeerakkoord zeggen dat op termijn in een 
overdracht voorzien is van de lokale entiteiten naar de distributienetbeheerders? 
Zitten we nu dan in een transitieperiode en voor hoelang?

4. Wordt die lijst van energiebesparende maatregelen geharmoniseerd, zodat elke 
Vlaming voor dezelfde besparende maatregelen evenveel kan lenen, onafhankelijk 
van de woonplaats?

5. Wat is de timing voor deze harmonisatie?

6. Kan iemand aanspraak maken op een tweede lening nadat de eerste volledig is 
terugbetaald?



7. Zal, rekening houdende met de succesvolle start van de energielening, het 
vooropgestelde budget voor deze lening voldoende zijn?
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1. Het is nog niet mogelijk in elke gemeente van Vlaanderen een energielening aan te 
vragen. In eerste instantie wordt getracht om de betrokken gemeenten te overtuigen 
zo spoedig mogelijk tot een bestaande lokale entiteit toe te treden. Mijn kabinet, de 
energie-administratie, de lokale entiteiten en de netbeheerders werken hiervoor nauw 
samen. Vandaag hebben reeds 7 gemeenten (Dendermonde, Landen, Moerbeke, 
Vilvoorde, Zaventem, Zomergem en Zoutleeuw) formeel beslist om toe te treden bij 
een LE, 21 gemeenten hebben de gesprekken met een LE aangevat. Één gemeente is 
nog niet gestart met gesprekken. 

2. In gemeenten waar geen lokale entiteit actief is, kan geen energielening worden 
aangevraagd. Gemeenten kunnen evenwel op een eenvoudige wijze tot een 
bestaande lokale entiteit toetreden. Wel is het voorzien dat in afwachting van de 
toetreding er een lijst wordt aangelegd van de burgers die een lening wensen af te 
sluiten maar die dit momenteel niet kunnen doordat hun gemeente geen lid is van 
een lokale entiteit.

3. Het regeerakkoord voorziet enkel in een overdracht van de taken van het vroegere 
FRGE naar de netbeheerders. Deze taken worden in een overgangsfase waargenomen 
door het Vlaams Energieagentschap. De werking van de lokale entiteiten zal door de 
overdracht naar de netbeheerders helemaal niet worden geïmpacteerd.

4. De harmonisering van de lijst van energiebesparende maatregelen is inderdaad 
komende. Ik heb eind januari de opdracht gegeven aan de lokale entiteiten, en zij 
zullen me tegen midden maart een voorstel van geharmoniseerde lijst bezorgen. Ik 
kijk dan ook uit naar deze lijst. Het kon immers niet dat je bij de ene lokale entiteit 
wel een lening krijgt voor zonnepanelen en bij een andere lokale entiteit niet. 

5. Er is nog geen concrete timing voor een harmonisatie vastgelegd, maar van zodra de 
input van de lokale entiteit er is, zal ik daar zeer snel werk van maken. 

6. Inderdaad, ik heb dit aangepast, ik vind het maar normaal dat er aanspraak kan 
worden gemaakt op een tweede lening echter wel op voorwaarde dat de eerste lening 
volledig is terugbetaald.

7. Momenteel zitten we aan 493 goedgekeurde leningen, we zitten op schema om dit 
binnen het toegestane budget af te handelen.


